
 

                                        ZÁPISNICA 

z 11. zasadnutia Komisie zdravotníctva pri Z PSK,  

konanej dňa  07.08.2024 

so začiatkom o 14,00 hod.,  

Školiaca zasadačka odboru strategického, budova ÚPSK  

Prítomní  -  podľa prezenčnej listiny  

 

Program:  

 1. Schválenie programu rokovania  

2. Voľba  overovateľa  zápisnice  

3. Obsadenie pevných bodov a spádových území APS pre deti a dorast 

4. Aktualizácia  vyhodnocovania stavu verejnej minimálnej siete poskytovateľov VLD 

           a VLDD v PSK 

5.         Informatívna správa o potrebe navýšenia  počtu lôžok infekčných odd. v ÚZZ na území  

            PSK, v súvislosti s výskytom epidemiologicky závažných ochorení v MRK. 

6. Rôzne      

7. Záver              

 

Bod č. 1 Schválenie programu rokovania 

Zasadnutie Komisie zdravotníctva pri Z PSK otvoril a viedol predseda komisie MUDr. Peter 

Bizovský, MPH. 11. zasadnutia komisie zdravotníctva sa zúčastnilo    8    členov. Predseda 

komisie zdravotníctva privítal  prítomných členov, oboznámil ich s bodmi  programu 

a konštatoval, že komisia zdravotníctva je  uznášania schopná. Návrh programu rokovania bol 

členmi komisie bez pripomienok schválený. 

za:  8                                       zdržali sa :  0                                                 proti: 0 

 

Uznesenie: KZ pri Z PSK schvaľuje program 11. zasadnutia KZ pri ZPSK. 

 

Bod. č. 2 Voľba  overovateľa  zápisnice 

Predseda komisie zdravotníctva za overovateľa zápisnice navrhol MUDr. Františka 

Orlovského. Návrh bol prítomnými členmi KZ pri Z PSK schválený. 

 

za:  8                                       zdržali sa:  0                                               proti: 0 

 

Uznesenie: KZ pri Z PSK schvaľuje za overovateľa zápisnice MUDr. Františka Orlovského. 

 

 



Bod č. 3  Obsadenie pevných bodov a spádových území APS pre deti a dorast 

Vedúca odboru zdravotníctva Ú PSK Mgr. Zuzana Sabolová, MPH, informovala členov  Ko-

misie zdravotníctva o situácii s obsadením pevných bodov APS. Prešovský samosprávny kraj 

má určených 13 pevných bodov APS pre VLD. Obsadených je 12, jeden pevný bod Prešov je 

doposiaľ neobsadený. MZ SR vyhlásilo 15.8. 24 výberové konanie na obsadenie pevného 

bodu v Prešove. Do času pokiaľ nedôjde k obsadenie tohto pevného bodu je prevádzkovaním 

APS poverený poskytovateľ Wesper s.r.o. 

Pri APS pre deti a dorast došlo k redukcii pevných bodov. Z 12 bodov v Prešovskom samo-

správnom kraji sa Vyhláškou MZ SR zredukoval počet na 10, zrušením pevných bodov  

v Sabinove a Medzilaborciach. Tieto body APS VLDD budú prevádzkované na základe po-

volenia do 15.1.2025. Zatiaľ nie sú obsadené body APS Prešov a Levoča. Taktiež na obsade-

nie týchto bodov MZ SR vyhlásilo výberové konanie na obsadenie bodov APS pre VLDD  

na 15.8.24. Ak nedôjde k obsadeniu pevných bodov bude MZ  SR poverený organizátor APS 

pre VLDD. 

za:  8                                        zdržali sa:  0                                               proti: 0 

Uznesenie: KZ pri Z PSK berie na vedomie  správu o obsadení pevných bodov a spádových   

                    území APS pre deti a dorast 

 

Bod č. 4   Aktualizácia  vyhodnocovania stavu verejnej minimálnej siete  

                poskytovateľov VLD a  VLDD v PSK 

Vedúca odboru zdravotníctva Ú PSK Mgr. Zuzana Sabolová, MPH, prezentovala podmienky 

pre získanie príspevku na zriadenie ambulantnej praxe VLD a VLDD. Porovnávala situáciu 

v rámci r. 2023 a r. 2024. Medziročne došlo k zmenám situácie v okresoch PSK. V rámci 

ambulancií  VLD sa zhoršila situácia v Prešovskom okrese, ktorý sa zo zelenej farby zmenil 

na oranžovú a zlepšila sa situácie v okrese Vranov nad Topľou, ktorý sa z červenej farby zme-

nil na oranžovú.  

V ambulanciách VLDD nedošlo k zmenám. Pre okres Kežmarok je alokovaných 6 príspev-

kov na zriadenie ambulancie, okres je v čiernej farbe, napriek tomu nie je evidovaný žiaden 

žiadateľ o príspevok na zriadenie ambulancie. Mgr. Z. Sabolová, MPH zdôraznila 

nevyhnutnosť venovať pozornosť motivácii lekárov pre výkon ambulantnej praxe, či už  

vo všeobecnej ambulantnej starostlivosti, alebo špecializovanej ambulantnej starostlivosti.  

za:  8                                        zdržali sa:  0                                               proti: 0 

Uznesenie: KZ Z PSK  berie na vedomie aktualizáciu  vyhodnocovania stavu verejnej  

                   minimálnej siete   poskytovateľov VLD a  VLDD v PSK 

 

 

 

 

 



 

Bod č.5    Informatívna správa o potrebe navýšenia  počtu lôžok infekčných odd. v ÚZZ   

                na území  PSK, v súvislosti s výskytom epidemiologicky závažných ochorení v  

                MRK.    

 

Členom Komisie zdravotníctva Z PSK bola prezentovaná informatívna správa o potrebe 

navýšenia  počtu lôžok infekčných odd. v ÚZZ na území  PSK, v súvislosti s výskytom 

epidemiologicky závažných ochorení v  MRK.  Z prezentovaných informácií vyplynulo, že  

za posledných cca 10 rokov došlo k úbytku 71 infekčných lôžok v ústavných zdravotníckych 

zariadeniach pôsobiacich  na území Prešovského samosprávneho kraja.  

Taktiež porovnanie počtov lôžok  infekčných oddelení v  Banskobystrickom (100 lôžok), 

Košickom(106 lôžok) a Prešovskom samosprávnom kraji(40 lôžok), aj so zohľadnením počtu 

obyvateľov a podielu rómskych obyvateľov v kraji, jednoznačne potvrdzuje deficit lôžok  

pre infekčných pacientov s potrebou hospitalizácie v Prešovskom samosprávnom kraji. V rámci 

diskusie členovia Komisie zdravotníctva zdôraznili, že výskyt epidemiologicky závažných 

situácií v MRK sa nevyrieši navýšením počtu lôžok infekčných oddelení. Vzhľadom 

k zvyšovaniu sa počtu rómskych obyvateľov v PSK je nevyhnutné medziodborové hľadanie 

riešení zvyšovania hygienického štandardu v MRK a zvyšovanie výchovy k zdraviu, pre 

zlepšovanie situácie v MRK komunitách. 

 

 za:  7                                         zdržali sa:  0                                               proti: 1 

 

Uznesenie: KZ Z PSK odporúča Z PSK poveriť predsedu Prešovského samosprávneho kraja, 

predsedu Komisie zdravotníctva pri Zastupiteľstve Prešovského samosprávneho kraja a lekára 

samosprávneho kraja iniciovaním rokovania s MZ SR o určení nemocníc a  podmienkach 

implementácie navýšenia lôžkového fondu infekčných oddelení v Prešovskom samosprávnom 

kraji. 

 

 

Bod č.6  Rôzne    

V rámci tohto bodu vedúca odboru zdravotníctva Ú PSK Mgr. Zuzana Sabolová, MPH, vyzvala 

členov Komisie zdravotníctva Z PSK na predkladanie návrhov pre vypracovanie podmienok 

pre prideľovanie dotácií v rámci Výzvy poslancov Prešovského samosprávneho kraja   

na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie pre rok 2025 a taktiež pre dotačnú Výzvu 

predsedu Prešovského samosprávneho kraja. 

Predseda Komisie zdravotníctva MUDr. P. Bizovský, MPH,   požiadal vedúcu odboru 

spracovaním návrhu materiálu Výzvy a prezentovať podmienky stanovené v návrhu materiálu 

na najbližší termín zasadnutia Komisie zdravotníctva. 

 

za:  8                                        zdržali sa:  0                                               proti: 0 

Uznesenie: KZ Z PSK ukladá vedúcej odboru zdravotníctva Ú PSK pripraviť návrh podmienok 

pre prideľovanie dotácií v rámci materiálu Výzva poslancov Prešovského samosprávneho kraja  

na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie pre rok 2025 a taktiež pre dotačnú Výzvu 



predsedu Prešovského samosprávneho kraja. V  termíne  najbližšieho zasadnutia Komisie 

zdravotníctva Z PSK .   

 

Bod č.6 Záver 

Predseda komisie MUDr. Peter Bizovský, MPH poďakoval prítomným členom komisie za 

účasť a spoluprácu a 11.zasadnutie Komisie zdravotníctva ukončil. 

   

 

 

MUDr. Peter Bizovský, MPH, v.r. 

predseda Komisie zdravotníctva pri  

Z PSK 

 

 

 

 

Sekretár:                                                                      Overovateľ zápisnice:                                                                              

Mgr. Zuzana Sabolová, MPH, v.r                               MUDr. František Orlovský, v.r. 

 

Zapisovateľ:  Doc. PhDr. Tatiana Hrindová, PhD., v.r.                                              

 

          

 

 

 


